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Zápis společného jednání starého a nového Výkonného výboru ČAS, které se konalo 27. 

dubna 2025 v Planetáriu hl. města Prahy 

 
Přítomni za nově zvolený VV: Petr Bartoš, Simona Beerová, Martin Černický, Jan Dvořák, Soňa Ehlerová, 

Zbyněk Henzl, Kateřina Hoňková, Jaroslav Liška, Petr Sobotka, Lenka Soumarová, Pavel Suchan, Vladislav 

Slezák, Karel Trutnovský. Za končící VV ČAS: Petr Heinzel, Lumír Honzík. Nově zvolení revizoři: Radek 

Dřevěný, Jakub Rozehnal. 

 

 

1. Volba místopředsedy 

VV na svém prvním zasedání diskutoval o obsazení funkce místopředsedy ČAS. Je to jediná funkce, kterou 

nevolí sjezd, ale členové VV ze svého středu. Suchan navrhoval Soumarovou nebo Sobotku, Ehlerová 

Černického. Po delší diskuzi dospěl VV k závěru, že nejužitečnější pro ČAS bude a nejvíce tuto funkci využije 

při svých mnohých aktivitách napříč republikou Suchan. Suchan sice na sjezdu delegátům říkal, že již na tuto 

funkci kandidovat nebude, ale když ho ostatní členové VV podpořili, nakonec souhlasil.  

 

2. Sjezd 2025 

VV konstatoval, že 22. sjezd ČAS proběhl bez problémů a organizačně byl skvěle zajištěn. VV děkuje 

Soumarové, Sobotkovi a Planetáriu Praha. Zápis ze sjezdu provedl Podařil, finální text zkontrolují Černický a 

Sobotka. Sjezd schválil nové stanovy ČAS s drobnými úpravami v návrhu. Finální verzi dokončí Dvořák. Zápis i 

stanovy jsou důležité dokumenty, které Sobotka zašle na Rejstříkový soud. V důsledku změny stanov bude nutné 

provést také změnu Jednacího a organizačního řádu. Práce zahájí Dvořák. Sobotka uloží výsledky hlasování, 

které prováděli delegáti pomocí svých mobilních telefonů v důležitých otázkách el. průkazky či členského 

časopisu. Sobotka informoval, že protože má ČAS po sjezdu nový statutární orgán (Heinzela nahradila 

Ehlerová), bude třeba provést několik administrativních kroků, například zřídit nové předsedkyni přístup do 

datové schránky ČAS. V důsledku změny hospodáře bude potřeba, aby měl Jan Dvořák přístup k účtům ČAS. 

Ty může odsouhlasit jen předsedkyně, ale až poté, co změna statutára proběhne na rejstříkovém soudu. VV proto 

přijal následující opatření: VV pověřuje Dřevěného pokračováním zadávání všech plateb do doby oficiálního 

nástupu Dvořáka. Ehlerová při první návštěvě banky provede změny v přístupu k účtům, které požadují složky 

(vyzve je Černický). 

 

3. Agenda VV 

VV pověřil funkcí tiskové tajemnice Beerovou. VV pověřil Sobotku pokračováním ve funkci tajemníka ČAS 

(jde o administrativní práci pro ČAS hrazenou dohodami o provedení práce).  

Sobotka upraví na základě výsledku voleb VV ČAS a Revizní komise seznam účastníků mailové konference 

vvcas@. Nově přidaní: Bartoš, Beerová, Dvořák, Henzl, Jindra, Liška, Rozehnal a Trutnovský. Zůstávají: 

Černický, Dřevěný, Grygar, Ehlerová, Heinzel (dočasně), Hoňková, Slezák, Sobotka, Soumarová a Suchan. 

Vyřazeni: Honzík, Kožuško, Lamberská, Marková, Mokrý (konferenci spravuje Sobotka), Podařil, Vondrák. 

Sobotka nabízí novým členům zřízení emailové adresy prijmeni@astro.cz.  

VV diskutoval vzhledem k vyššímu počtu členů o novém způsobu komunikace. Ehlerová označila mail za 

nespolehlivý. Hoňková navrhuje diskuzní platformu Discord, jiní členové VV třeba WhatsApp. Bude rozhodnuto 

příště. Ehlerová navrhuje, aby kromě běžných cca 5 osobních schůzí VV se konaly kratší online schůze 

svolávané k důležitým tématům. 

VV diskutoval rozdělení své agendy. Černický nabízí, že bude místo Honzíka komunikovat se složkami a podílet 

se na správě členské databáze. Hoňková by ráda zlepšila komunikaci se složkami, kol. i individuálními členy. 

Vzhledem k tomu, že 6 ze 13 členů VV je ve funkci poprvé, bude agenda rozdělena na příštím jednání, aby si 

noví členové mohli promyslet, na čem se budou podílet (návrhy sbírá Sobotka).  

 

4. Různé  

Bartoš upozornil, že není dořešena kolektivní smlouva s Hvězdárnou Sezimovo Ústí. Soumarová vysvětlila, že 

nové verze smluv se budou řešit postupně a budou platné od 1. 1. 2026. Na sjezdu delegát Josef Ladra nabídl, že 

jeho firma vylepší členskou databázi a naprogramuje přihlašovací sekci na astro.cz. Pomoc nabízí i Henzl. VV se 

tím bude zabývat na dalším zasedání. 

 

Termín příští schůze bude upřesněn později. 

 

Zapsal Sobotka, zápis schválil VV elektronickým hlasováním. 


